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SKOLE OG FRITIDSLIV 

REFERAT 
 

MØDE I: Skolebestyrelse DATO: 11. september 2023 

MØDESTED: Personalelokale KLOKKEN: 17.15-19.45 

EMNE: Skolebestyrelsesmøde 
SAGSNR: 17.01.01-A00-23-
554990 

DELTAGERE: 

Gitte Staugaard, Henrik Bunde (HB), Rasmus Riel 
(RR), Sabine Nielsen (SC), Jakob Spiegelhauer, 
Kattia Hatting Hosszu, Jon Fritzbøger (formand), 
Kristian Bruun Nielsen (KR), Mia Barklund, 
Thomas Hinsby, Trine Hybler Vind (næstformand), 
Tina Munkebo (TM), Conni Pedersen og Emil & 
Anna Maja (elevråd). 
Referent: KR 

 

AFBUD:   

MØDENR.: 2  

OBS. Modul-Foto (gruppe foto af skolebestyrelsen) kl. 17.30 

 
 

0. Valg af ordstyrer - Tina 
1. Godkendelse af sidste referat - Godkendt 
2. Kommentar til dagsorden 
3. Nyt fra elevråd – Emil informerer omkring dagsordenen fra elevrådsmødet: 

- Ordensregler, arbejdsmiljørepræsentanter, pauseregler, glemmekasse, skabe på gangen, det 
aktive frirum og digital balance. 

- Elevrådet har drøftet frikvarterstiltag bl.a. legobyggeri på B-gangen, dette tiltag er for alle 
årgange. Ønsket er at danne relationer mellem alle årgange. Elevrådet opfordrer alle til at tage 
overskydende brætspil med hjemmefra og donere dem til et nyt tiltag med spilcafe i festsalen. 
Skolens læsevejleder og ressourcelærer har drøftet digital balance med elevrådet. Eleverne har 
talt om, hvordan det er at være i elevrådet, og hvorfor man er repræsentant.  

- KR informerer om processen med ordensregler, hvor næste skridt er en arbejdsdag for 
elevrådet, hvor reglerne skal omsættes til et lavere lixtal.  

4. Opfølgning på omkring skolens nye værdiregelsæt    (30min) 
a. RR/TM præsentation 

Rasmus og Tina forklarer skolebestyrelsen processen fra start til nu. Hele skolens 
personale har været igennem møder og herfra er der indsamlet en stor mængde data. 
Skolebestyrelsen skal drøfte essensen af den indsamlede data. Næste skridt er, at 
værdierne skal forbi elevrådet. De forældrevalgte i skolebestyrelsen gennemgår en proces, 
hvori de skal reflektere over forældreperspektiv på værdierne.  

5. Drøftelse af princip for mobiltelefoner – skolens princip her   (30/45min) 
a. Flere årgange ønsker nye tiltag og har sendt ’ansøgning’ til SB. Skolens 3. årgang har ansøgt SB 

og bilag er vedhæftet (SC)  -    bilag  
- Årgangen har søgt, da personalet ønsker at gangen foran klasserne bliver mobilfrit/skærmfrit 

område om morgenen og eftermiddagen. Personalet oplever, at eleverne ikke socialiserer med 
hinanden, men derimod kun er interesserede i at benytte en skærm.  
Drøftelse af punktet og gennemgang af, hvad der er skoletid og skemalagt tid. 
Skolebestyrelsen vedtager, at personalet kan opfordre eleverne og forældre på det kommende 
forældremøde til at have telefonerne i tasken på gangen. Flere medlemmer genkender 
udfordringerne med manglende interagering blandt eleverne om morgenen. 
Elevrådsrepræsentanten fortæller, at det kan være svært at komme i kontakt med andre elever 
om morgenen, fordi de sidder på deres telefoner. Det drøftes, om denne opfordring skal gælde 
alle årgange.  
b. Drøftelse af mobilfri skole – for og imod? Indspark omkring drøftelse af emnet, som omhandler 

læring, trivsel og dannelse fra NB 
- Drøftelse af Skelgårdsskolens mobilpolitik. Der er givet dispensation til 7. og 8. årgang således 

at deres mobiltelefoner kun udleveres i 12-pausen. Dette er på forsøgsbasis året ud. Elevrådet 
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stiller spørgsmålstegn ved, om eleverne skal have telefonen i 12-pausen. De fortæller, at et 
flertal af eleverne ikke taler sammen, når mobilerne er udleveret. Det drøftes, om skolen skal gå 
mod en total mobilfri skole. Der tales for med udgangspunkt i de mange muligheder, der er for 
aktive pauser med skolens nye tiltag. Erfaringer fra lejrskoler taler for at eleverne ikke skal 
have deres telefoner. Enkelte årgange afprøver også ’mobilfrihed’ i omlagte uger, som forsøg 
med eleverne.  

- Revidering af princip for mobiltelefon og smartswatch med skolebestyrelse og elevråd sættes 
på som punkt til SB møde i maj 2024 

o Punkt omkring udgangstilladelse skal ændres således, der kun er tilladelse i 12-
pausen.  

6. Budget 2024      (15/30min) 
a. Høringssvar/skabelon sendes fra center for politik til SM medlemmer d. 7.9 
b. Høringssvar på budget 2024 (7-14.9.2023). 
c. 4 tilsendte bilag (er sendt ud). Sendt separat til SB medlemmer d. 5.9    
Udsat 
Alt bortfalder idet der endnu ikke har været en udmelding fra politikerne omkring kommende 
høringssvar der skal laves!  

 
Korte punkter 

7. Orientering omkring anvendelse af § 16d på Skelgårdsskolen  
a. Orientering af bilag sendt til CSF 

Dette benyttes på 4. til 9. klassetrin hvert år. Omlægning af understøttende undervisning 
bruges til flere voksne i timerne.     bilag 

8. Planlægning af international lærerdag / Medarbejdernes dag 5. okt. 2023 
a. Planlægning 

- Skolens ledelse og daglige ledere på SFOerne står med rød løber og byder alle velkommen 
denne dag. Drøftelse af om der skal opfordres til, at ting skal afleveres i klasserne i stedet for 
på personalerummet. Medarbejdere fortæller om vigtigheden af, at bagværk mm. kommer op til 
det store fællesskab. Pointering af vigtigheden af at opslag også kommer ud på SFOerne.  
Skolebestyrelsen sender opfordring til alle forældre. Opslaget bliver også lagt på Facebook.  

9. Kontaktforældremøde 21.9  
a. Dagsorden / planlægning (SB) 
Skolens administration kontakter SB med nye kontaktforældre. Der skal oprettes en 
kontaktforældregruppe i Aula.  
Der fastsættes en ny dato for kontaktforældremøde d. 1.11. 

10. Undervisningsmiljøvurdering – UMV       
a. RR/HB og elevråd 

- Skoleleder informerer omkring uddannelsesdag for UMR og ledelse. 
11. Skolens trivsel (fast punkt 4 i skoleåret 23-24) 

a. Nyt vedr. arbejde med styrelsen for undervisning og kvalitet (STUK) 
- Information omkring ledelsens forestående møde i Odense i denne uge sammen med AMR og 

ressourcelærer.  
b. Opfølgning på nye toiletter – herunder bilag m. tegning til information.  Bilag 

- Der er en udbudsrunde i gang. Vi afventer svar på denne. Opfordring til at skolebestyrelsen 
sender et skriv ud til forældrene omkring vores udfordringer med klamme toiletter. Elevrådet 
fortæller omkring deres oplevelser med toiletterne.  

- Tekniskservice fremsender billeddokumentation til SB. 
c. Pædagogisk drøftelse – elevers brug af toiletter. Udarbejdelse af et skriv til skolens forældre? 

12. Fravær på Skelgårdsskolen 
a. Skolens fraværsteam, forældreskriv og medarbejderskriv 

- Skolen har nedsat et fraværsteam. Der er et øget fokus på at nedbringe fraværet på skolen. Vi 
er blevet opmærksomme på, at der er lavet mange forkerte registreringer. Gennemgang af 
proceduren for ekstraordinær frihed.  

13. Meddelelser 
a. Skolebestyrelsesformand 

Der er FRO møde i næste uge. 
b. FRO 



 
 

3 

SKOLE OG FRITIDSLIV 

c. Ledelse –  
5 Indskoling & SFO – Arbejde med bevægelsesbåndet fylder og er snart ved at være 

klar. Det skal evalueres omkring juleferien. 1.-2. årgang er i gang 
forskningsprojekt med READit. 

6 Mellemtrin – Lejrskoleperioden er startet for 5 klasserne, og den første er 
veloverstået.  Der er mange indskrivninger på mellemtrinnet fortiden. Mange af de 
nye børn er tilflyttere til Plushusene. Skolens nye Ordensregler er præsenteret på 
alle forældremøder og bliver brugt flittigt. 

7 Udskoling – Håndhævelse af ordensregler, stigende grad af manglende 
forældreopbakning i svære situationer. Der er CPH skills på mandag, hvor 
erhvervsskolerne kommer ud og fortæller om uddannelserne.  

d. Medarbejdere 
- Det fylder at der er episoder, hvor elever er fysiske overfor personale.  

e. Trivselsudvalg 
f. Kommunalbestyrelsesmedlem 

- Ingen kommentarer  
14. Evt. 
- Der er indsendt forslag omkring afprøvning af læsehund på Skelgårdsskolen. 
- Drøftelse af forslaget. Hvis forslaget godkendes af skolechefen, vedtages en afprøvningsperiode 

frem til d. 23.11. hvorefter tiltaget evalueres på et skolebestyrelsesmøde.   
 

Indkomne forslag 
- Besluttet at det skal hedde kontakt og trivselsforældre. (ARI) 
- Maj 2024 – revidering af princip for mobiltelefon og smartwatch med skolebestyrelse og elevråd  

o Punkt omkring udgangstilladelse skal ændres således, der kun er tilladelse i 12-pausen.  

•  
Kontaktforældre 

• Nedsættelse af SB-udvalg til et kommende kontaktforældremøde i AUG/SEP 2023 – hele SB er med i 
udvalget.  

• Der skal afholdes ét kontaktforældremøde af skolebestyrelsen  
Høringssvar kommende 
 
Høringssvar som er afsluttet i 23-24 

• Høringssvar på ferie/fridagsplan 24-25   

• Høringssvar på budget i september (7-14.9.2023) 
 

 
 


